
Niels	Johan	Juhl-Nielsen,	den	19.	april	2023.				

Bestyrelsens	beretning	=l	Gårdlaugets	generalforsamling	torsdag	den	27.	april	2023.	

Gårdlaugets	generalforsamling	den	7.	april	2022	registrerede	en	større	udski9ning	i	de	11	
ejendommes	repræsentanter	og	for	det	e9erfølgende	valg	af	den	nye	bestyrelse.	I	det	forløbne	år	
har	bestyrelsen	forsøgt	at	få	løst	en	række	småopgaver,	som	i	en	periode	har	ligget	og	ventet	på	at	
blive	løst.	SamDdig	har	bestyrelsen	forsøgt	at	kikke	lidt	ud	i	fremDden	for	vores	gård,	som	
oprindeligt	blev	indviet	i	1989.	

Bestyrelsen	har	i	det	forløbne	år	bestået	af		

Bestyrelsesmøderne	har	været	åbne	og	bestyrelsen	har	gerne	set,	at	en	repræsentant	fra	hver	af	
gårdlaugets	11	ejendomme	deltager	i	de	løbende	bestyrelsesmøder.	

Der	har	i	årets	løb	været	aIoldt	seks	bestyrelsesmøder	og	en	work-shop.	

En	række	basale	opgaver	blev	løst/udført	i	det	forgangne	år	(uprioriteret):		
• Fliser	blev	hævet,	så	vandpyRer	ikke	opstod.		
• TørrestaDver	blev	flyRet	og/eller	fastgjort.		
• Træer,	der	var	for	tæt	på	cykeltage/skure	blev	beskåret	
• En	række	træer	i	gården	langs	Yrsavej	blev	beskåret	
• Småsten	i	belægningen	blev	indsat	
• StaDver	Dl	cykelvogne	blev	opsat	
• InformaDonstavlen	blev	opdateret	
• Indholdet	i	genbrugsskabet	blev	sorteret,	så	en	vis	orden	kan	opretholdes	
• Legepladsen	blev	renoveret	og	ruDnemæssigt	sikkerhedsgodkendt	
• Bænk	Dl	plasDklegetøj	mv.	blev	indkøbt	og	lakeret	
• En	arbejdsdag	blev	gennemført	og	mindre	opgaver	udført.	
• Græsfrø	blev	lagt,	så	slidtage	kunne	udbedres	
• Den	årlige	cykelsanering	blev	gennemført	
• Træinventar	i	gården	blev	lakeret	
• Vi	fik	bragt	hovedportdøren	ind	Dl	gården	i	en	passende	stand.	

Tak	Dl	alle	der	involverede	sig.	

Særligt	kan	vi	måske	glæde	os	over,	at	det	lykkedes	at	få	gennemført	nogle	fine	arrangementer	for	
børnene	ved	juleDd	og	ved	fastelavn.	Den	slags	arrangementer	har	stor	effekt	langt	ud	over	hvad	
de	lige	betyder	for	dem	der	direkte	deltager	i	arrangementerne.	Lad	os	gerne	få	flere	
arrangementer	af	den	slags	(En	sommerfest	for	alle	beboere	i	ejendommene?	Besøg	i	andre	
gårdlaug?)	

Siden	sidste	generalforsamling	er	det	lykkedes	at	få	introduceret	en	samtale	om	den	samlede	gårds	
indretning.	Gården	skal	også	fortsat	være	for	alle	og	således,	at	man	fortsat	kan	sæRe	sig	rundt	i	



gården,	hvor	man	lyster	og	således	at	alle	møbler	placeret	i	gården	i	princippet	Dlhører	
fællesskabet.	

E9er	en	workshop	i	Metronomen	den	16.	januar	2023	–	arrangeret	af	bestyrelsen	-	er	det	nu	op	Dl	
generalforsamlingen	og	den	nye	bestyrelse	at	besluRe,	hvorledes	vi	som	engagerede	i	gården	
videre	frem	vil	organisere	samtalerne	og	prioriteringerne	om	gårdens	indretning.		

”Det	grønne	kompagni”	har	i	årets	løb	ruDnemæssigt	hjulpet	Dl	med	at	holde	en	høj	standard,	
hvad	angår	det	grønne.	Vores	trofaste	hjælpere	med	storskrald	og	med	genbrug	i	det	særlige	
aflåste	rum	skylder	vi	også	tak	for	indsatsen.	Det	gælder	naturligvis	også	Adlex-administratorerne.	

I	dagligdagen	mødet	vi	stor	Dlfredshed	med	”vores	gård”.	Men	Dden	og	udfordringerne	er	i	dag	
nogle	andre	end	ved	etableringen	af	gården	i	1989.		Og	det	må	vi	forsøge	at	indreRe	os	e9er.	
Cykler	og	cykelvogne	fylder	i	dag	mere	og	mere.	Der	skal	gøres	noget	ekstra	i	dag	for	at	værne	om	
fællesskabet	og	frem	for	alt,	så	er	der	i	dag	en	større	forståelse	for,	at	der	må	gøres	noget	for	at	
sikre	biodiversiteten,	også	selvom	det	kun	drejer	sig	om	vores	lille	gård	i	en	karré	bestående	af	11	
ejendomme	med	Dlsammen	ca.	250	lejemål.	

I	princippet	omhandler	Yrsavej	Karreens	Gårdlaug	alene	den	indre	side	af	Karreen,	altså	gården.	
Men	der	har	vist	sig	en	interesse	for,	at	de	nærmest	liggende	gårdlaug	indleder	et	samarbejde	med	
kommunen	om	fællesanliggender,	såsom	affald,	biodiversitet,	vandafløb	mv.	DeRe	samarbejde	har	
kommunen	understøRet,	og	har	i	øvrigt	selv	idenDficeret	34	gårdlaug	i	Frederiksberg	Kommune.		

I	det	hele	taget	er	interessen	for	gårdlaugene	generelt	sDgende.	Det	gælder	også	for	gårdlaugene	i	
Københavns	Kommune.	I	Frederiksberg	Kommune	har	kommunen	understøRet	etableringen	af	
Den	bæredygDge	Forsamlingshus,	som	lige	som	gårdlaugene	kan	være	en	vej	Dl	at	skabe	øget	
opmærksomhed	om	den	store	omsDlling	Dl	bæredygDghed.	

Yderligere	papirer	vil	blive	fremsendt:	
Forslag	Dl	beslutning	om	benzinkøretøjer	i	gården.	
(Årshjul	med	uddelegering).	
Ejendommenes	repræsentanter	i	gårdlauget	
IndsDlling	vedr.	omlægning	af	gården	
Regnvandsteknik	
Samarbejde	med	gårdlaug/kommunen,	DBF	og	København	


